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VEGSJEF 

Johans betraktninger 

Forventninger 
og utfordringer 

Så er vi alt i desember, igjen. Forventningene til 

j~len ~g j~eforberedelsene er her allerede. Det er 

liten tid til å stoppe opp og se eg tilbake. Gjør vi 

det, oppdager vi fort at 1998 har vært nok et begiven

hetsrikt år for Statens vegvesen Vestfold. 

l. desember var det 100 år siden Jahn Gu tav Blom, på 

en beskjeden måte, startet itt virke som amtsingeniør 

for Laurvig og Jarlsberg amt. Vi har tatt jubileet alvorlig 

og fått etnologen James Ronald Archer til å skrive vår 

historie. Det er blitt en meget lesverdig bok, som alle 

våre medarbeidere, pensjonister og gode forbindel er vil 

få til jul. Det er mitt håp at boken vil bidra til en bedre 

forståelse for og insikt i det viktige arbeidet Statens veg

vesen gjør for samfunnet og for den enkelte. Ikke minst 

håper jeg at boken vil være intere sant og inspirerende 

for våre yngre medarbeidere. For våre pensjonister vil 

utvilsomt boka gjenoppfriske minner, minner som også 

kan være av intere se for andre. Vårt eget historielag og 

Mary Kristen en, vår entusiastiske kontakt for historie 

og museale saker, tar gjerne imot bidrag som på forskjel

lige måter kan bely e vår fortid. 

Etter omorgani eringen i 1995 har vi hatt mye organisa

sjonsarbeid på gang, og kravene utenfra og innenfra er 

skjerpet. Krav til effektivitet og samarbeid pre er på. 

Ikke alt er like enkelt å dokumentere, f.eks. 

konkurransedyktighet. Jeg har med glede registrert Veg

direktoratets tilbakemelding på 2. perioderapport, der 

Produksjon får hederlig omtale. Det er også hyggelig å 

registrere at E 18-anlegget med planer og oppfølging går 

om det skal. Det skaper tillit til og respekt for det vi 

gjør. Vi er i gang ved Helland og Kopstad, og firefelt er 

akseptert. Trafikantene er fram til åpningen, noe vi og å 

gjør når vi planlegger videre utbygging av E 18. 

Som tidligere nevnt, er vår nye store utfordring asjonal 

tran portplan (NTP). I den møte alt av faglige, politiske 

og personlige oppfatninger. Med koordineringsansvaret 

er det en virkelig utfordring, ikke minst for samarbeidet 

internt. Tidsfristene gjør at tid for modning og ettertanke 

blir uhyre knapp. Å vente på informasjon kan føre til at 

«toget går». Det er 

derfor viktig at alle 

som mener noe, 

søker informasjon 

og lar seg høre. Jeg 

mener ikke med 

dette å frita pro-

jektet for det 

informasjons

ansvar som ligger i 

et hvert prosjekt 

og et hvert tiltak. 

år vi skuer fram

over, ser jeg for 

meg to virkelig store utfordringer. Den ene ligger i det 

videre arbeidet med asjonal transportplan og hvordan 

vi som samfunnsetat kan ivareta og møte de krav og ut

fordringer som ligger i ordene bærekraftig utvikling. Det 

er ikke lett når nesten 90 % av transportarbeidet går på 

vegen. Liv og helse skal ivaretas dag for dag i et langt 

perspektiv. En grad vi dreining mot mer miljøvennlig 

transport er nødvendig. 

1998 har vært et år med større fokus på vår admini tra

tive ko tnader enn hva vi har vært vant til. I avdelingens 

år plan for 1999 har jeg forventninger til at tiltak på 

dette området blir synliggjort. D ter viktig at avdelin

gene tar denne jobben på alvor. Det gjen tår imidlertid å 

ta gevinsten ut i form av nedprioritering av arbeid opp

gaver og i økonomi ke gevinster. Vi vil i årene framover 

i mye større grad enn tidligere bli att under lupen, og 

sammenligning med andre fylker og etater vil bli gjort. 

Vi må være godt ru tet til å møte denne situa jonen, og i 

så måte er dette arbeidet hjelp til selvhjelp. 

Vi skal nok ikke bli arbeidsledige verken neste år eller i 

årene som følger. Vi er på mange måter i en god situa

sjon og i en god utvikling. Jeg takker for en stor og kre

vende innsats i 1998. 1999 vil med sikkerhet bli minst 

like krevende og spennende. 

Riktig god jul og godt nytt år til alle medarbeidere, pen

sjonister, samarbeidsparter og kontakter. 

Vestfolder·n 6/98 1 ------------------------------------- 3 



..... 
m 
7' 

"' ..... 

0 

"' c: 
z 

0 
Cl 

)> 

z 
z 
m 

m 
..... 
..... 
m 

"' ..... 
0 

"' < 

..... 
m 
7' 

"' ..... 

)> 

z 
z 
7' 
)> 

"' 
z 

0 
..... 
Cl 
)> 

)> 

"' 0 

Nisse på veg 
- Kontroll av sle' a mi - nei takk! Det sier en 
noe overrasket og sint Julenisse på sin 
tradisjonelle julereise i Norge for 1002. 
gang. Han har alle papirene i orden. 

et var ingen enkel ak å få lede med 

12 rein dyr godkjent i tekni k kon

troll, men h ldigvi bevi te Biltil yn -

ni en for no når sid nat Vegve enet 

var i tand til å «bruke hue». Juleni -

en fikk ut tedt både førerkort klas e S ( tor lede), gyl

dig vognkort, og spe iallagede kilter. I ettertid har 

Juleni n de ut n montert b de nakke tøtter og ek

tra brem ely på I den. Konfrontert m den letter 

amper julenis b t mte kontrolløren eg ra kt for 

tort p det i dag". 

Juleni n yne det er gr it ta ferja fra Predik ha n til 

Larvik. Etter møtet m d trafikktil ynet (var det det det 

het?), går ferden videre nordover. D før te kilometr ne 

var glatte og fin , m n å hadde Vegve net altbil 

vært ute og ødelagt det fine ledeføret. Vegen var kli 

våt og bar og det ble brå topp. i en tok fram mobil

telefonen og ringte til in gode venn Sjef ni en i Veg

ve enet. Tenk at Johan kunne salten r han vi ste at 

Julestemning 
på E 18 

I år vil trafikantene på E18 få 

en overra kei e til jul: Store 

kilt med ønsk om god jule

tur og at du kommer deg 
trygt fram. Ingen forbud eller 

pålegg er forbundet med øn

sket. Staten vegve en Ve t

fold øn ker bare at du kal 

komme deg trygt fram til 

julefeiringa. 

Det er Trafikksikkerhet ek jonen i Statens vegve en 

Vestfold som ønsker å ende ut et po itivt, motive-

r nde bud kap. I mot etning til vanlige tiltak m d for-

Julenis en kom! Vegene i Ve tfold kunne da i hvert fall ha 

vanlig nor k vinterføre rett før jul? 

Ferden går videre. Etter et par omkjøringer ved Kop tad 

og Helland er han igjen i rute. Oj, mobilen ringer! En 

venn forteller at det er må tein på vegen i Holme trand, 

og at det er d lige l deforhold. Med teinra et ist r 

fri kt i minnet ringer han nok en gang Sjef ni en. 

- Vi har trødd vegen, til tår Johan og får klar be kjed om 

hva Juleni en mener om lik ødelegge! e av kjøre

forholdene ... 

i en prøver ta det rolig og ikk e, lv om kjør -

doningen er tungt la tet og han har det travelt. 

i en t nker et øyeblikk p for laget fra trafikk-

ikkerhet jefen i Ve tfold om forbud mot tungtran port 

på E 18 mellom kl. 14og19. i en har tor for t el , 

men kan ikke tøtte dette for laget. Dam Juleni n få 

di pen a jon. Har trafikk ikkerhet jefen ikke t nkt p 

alle barna om kal ha pakkene sine akkurat p denne ti

den? 

Juleni n yn det er no' tull med fart gren r. 

- D t burde heller være b gr n ning p antall h tekref

ter eller rein dyrkrefter. 

Med mak imum 12 he tekrefter foran en lede eller i en 

bil b gren er farten g el . Ulykk tall ne vil gå n d 

plu at d t il pare milj et for kadelige ut lipp, ier 

Juleni en til Ve tfolder'n. 

Vi takker Juleni en for innspillet, øn ker han fort att god 

juletur og h per at han kommer trygt fram! 

maning rog 

forbud, et

te det n 

opp fem 

kilt langs 

E18med 

oppfordrin

ger til « nil!» 

kjøreatferd. 

Skilt ne t

te opp 1 

de emb rog 

ta ned 

umiddelbart 

etter jul. Hå

p ter å motivere trafikantene til elv å bidra til at alle 

skal komme trygt fram til jul, gj nnom å eige en roli

gere kjøre til . Mange m bidrag kan gi tor irkning. 
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Det er ikke 

bar bok n 

om er hi to

ri k, dette er og et 

hi tori køyeblikk. D t 

r n mlig før te gang 

Vi gve enet i Vi tfold 

gir ut en bok, a veg-

j f Johan L pp rød. 

Han fortalte at Vegve-

en t hadde øn ket 

I gg pe ielt vekt p 

d ansatte, p hvordan 

de hadde d t. Johan 

mente boken ar vik

tig f rdag n an att i 

Vegv n t. 

Nå er jubileutnsboken her 
Mandag 23. november var det offisiell lan ering 

av Statens vegvesen Vestfolds jubileumsbok. 
Boken "Vegvalg og vegskille, Statens vegvesen Vestfold 1898-1998" 

ble presentert på en pressekonferanse på Gamle Sande vegstasjon. 
Et passende åsted ettersom stasjonen representerer 

70 av Vegvesenets 100 års historie i Vestfold. 

-

- Uten kunn kap om fortiden er det ingen fremtid. Vi 

m gi nye medarbeider innsikt i hi torien, a Johan. 

Han ar og opptatt a at bok n p il t Vegve n t 

rolle m amfunn tat. 

Vegsjef Johan Lepperød (til høyre) og forfatteren James Archer gleder seg begge 
over jubileumsboken: «Vegvalg og vegskille. Statens vegvesen Vestfold 1898-1998» 

Samarbeid og gjensidig respekt 

Boken er kr et av Jam Archer, om er tnolog. Han 

fortalte om arb idet m d bok n, om utvelgel en av tof

fet og om innd Ungen i temaer. - Jeg tror d t har vært en 

fordel ha n n "ut nfra" til krive om etaten, mente 

Johan, og Jam ar enig. - D tte er ikke en bok om ve

gen, men om menne k ne. Samarb idet m d Bokkomite

en har ært givende. D t viktig t m d Lik pro j kt rer 

at man har gj n idig r p kt for h erandr fag, a han. 

Etat med nye holdninger 

Per Thore n, om er led r for fylke mu t, har vært 

m d i Bokkomiteen. - Jeg yn d t r mor omt - og illu-

tr r nd - at permen p b k ner gr nn. J g har, tt r 

hvert om j g er blitt kjent m d Vegve en t, f tt et helt 

nytt yn p ta ten. Da jeg før t gang bl kontakt tav 

Vi gve n t hi torielag trodd jeg d t hadde klikka for 

dem, humr t han. 

Han vi t til de ny h ldningen om gj n peiler e , 

f.ek . i m ten Vegve net tok vare p M lJ dammen (en 

gammel hu mann pla ) i ande. 

Distribusjon 

Boken vil bli gitt i ga til alle an atte, p n joni ter og en 

d 1 forbindel r. I till gg vil d n bli olgt ho enkelt 

b khandlere for lvko t, dv . 229,- kr. 

- D t har ært et løft, men ettertiden vil tt pri p 

boka, a Johan, om an lo totalko tnadene til et t d 

mellom 700-750.000 kr. 
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NASJONAL TRANSPORTPLAN 

Om planprosesser: 
0 

A tenke det, 
å ville det, 

0 • d t 7 men a gjøre e .... 

Når du leser dette, vil første fase i arbeidet med Nasjonal transportplan være ferdig. 

De fylkesvise utfordringsdokumentene vil være på veg inn til en sentral behandling. 

Jeg har sett litt nærmere på hva slike planer har betydd. 

Statens vegvesen har vært i front før 

et er ikke før t gangen at Statens vegve en har vært frontfigur i planarbeid 

med tore ambi joner og vyer. I 1975 kom det, gjennom arbeidet m d or k 

vegplan Il for byer og tett teder, klare anb fatinger om hvilke valg man 

burde ta. Alt den gangen var man opptatt av begren e ulemp ne fra den 

tadig tigende biltrafikken. Det kulle at e på alternativer til bil, 

trafikk ikkerhet, triv el og nærmiljø. 

Re ultatet fra NYP Il var begredelig. Selv om alle egentlig var enige om at miljø og hel e 

burde prioritere , måtte hovedvegnettet bygge ut før t. Vegbygging ble en nasjonal sport, der 

fylkespolitikere og Storting i kjønn forening pø te ut milliarder av kroner til nye veger. Sam

tidig ble alternativer som gang- og sykkelveger og jernbane mer eller mindre neglisjert. Ikke 

o erra kende økte biltrafikken, og orge tok krittet mot et bilba ert amfunn. 

Naiv og optimistisk Rune 

I 1996, 21 år etter NYP Il, fikk j gi oppgave å utrede behovet for ykkelveger i fylket vårt om 

innspill til NVVP 1998-2007. Jeg kontaktet alle kommunene og ba om en del informa jon. I et 

par av kommun ne støtte j g på folk om trakk litt på milebåndet over min naive optimisme 

og grenselø e tro på at min utredning ville føre til million r på millioner a friske peng r til 

gang- og ykkelveger. D kommunean atte var etterle ninger fra NYP Il, og materialet de ga 

meg var fra 1975. I over 20 år hadde optirni me og framtid tro ligget og støvet ned om tri te 

hyllem t r. år jeg i dag er r ultatet av NVVP 199 -2007 og prioriteringene der, kan jeg bit

tert kon tatere at mitt arb id fra 1996 og å vil ende opp på en tøvete hylle. 

Historien gjentar seg som en " . 

I 1990 kom TPlO-arb idet f iende p en bølge av miljøoptimi m fra entrale myndigheter. 

Gro Harlem Brundtland hadd et par år tidligere lan ert begrepet bærekraft, og nå ka tet 

tran portplanl gg re eg fulle av overmot over oppgaven. D ti tør te byomr dene, deriblant 

Tøn b rg, kulle lage helh tlige planer for å takle de tadig vok end problemene fra biltra

fikk. Ikke h It ulik inten jonene med NYP Il. 

' Rune er 
etatens miljø
koordinator 
og hører til i 
vegsjefens 
stab. 
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Hadd man n lært? ei, fakti k 

ikke. R ultat t ble om tt r NYP 

Il. tadig nye vegmilliard r ble p t 

inn i ny egpro jekter. o n nyt

tige, no n unyttige. J rnban n bl 

nytt for no n milliarder. Og igjen 

m tte alternativene til biltrafikk 

p nt tille eg bak i køen og I 

om mul n . Alt var om det alltid 

hadde ært. 

I T n b rg prø de man g p en 

ykkelby, m n d n har enk !te tyde

ligvi all r de dømt om en f ilta

kel . D t r n tor optimi me 

knyttet til n pri atfinan i rt eg

pakke om kal lø eT n b rg 

neder iden tat r d D rum og veg-

SKAL BILEN STYRE UTVIKLINGEN 

dir ktør ft land erklært Tøns

b rg for orge f r t ykkelby. 

Hvor mang ganger skal vi prøve 

Gang etter gang g r i i d n amm 

f lia. Under parol n «Ja, i kan 

b ggeo utav probl m n », at r 

vi ensidig p vegm di in. 

er ikke mitt p ng fram 

om n mot tand ra g og biltra-

fikk. Det jeg pr v r f rmidl , er at 

d prioritering r om ta i dag vil 

p virke ne t gen ra jon r mulig

h ter. H i vi fort att elger 

b gge ut vegn tt t, vil d tt ikk 

bar øke r, men og de nye 

genera jonen avh ngigh t til bi

len. I dag er et anlig argument for 

bruk bil at arnfunnet er lagt opp 

lik. H i barn kal pla ere p in 

dagan tal ter, folk ta eg fram til ine 

arb id pla 

inn, vi 

r Lr it, og vil vi at v r etter

kommere kal m tte ha det nn? 

Ja, da kan vi fort 

D t ri dag litt andre forv ntning r 

og krav til ta ten vegve en enn p 
70-og 0-tall t. Vi d tildele tat n 

vegve n t tort ansvar for a jo

nal tran portplan, ignali er r poli

ti k myndigheter en forventning 

om at Vi gve n t har evnen til 

tenke helhetlig og lang iktig. Tiden 

vil i e om i var erdige v r n

trale roll i NTP 

Ikke alle trafikanter setter like stor pris på Runes innspill om miljø ... 
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FRA VEGVOKTER SLUREBAKKEN TIL PROFESSOR FLØISTAD 

0 Kvalitetsdage • 
I 

På verdens kvalitetsdag, den 7 2. november, markerte 

Vegvesenet i Vestfold sitt arbeid for bedre kvalitet 

med et halvdags allmøte på høgskolesenteret Bakkenteigen. Ca. 250 ansatte fikk servert et engasjerende 

program med høy underholdningsfaktor. En kvalitetsgruppe fra hver avdeling ga oss via revy, sanger og 

lysbilder eksempler på noe av kvalitetsarbeidet som er gjort i 7 998. Som om ikke dette var 

underholdning nok, brøt den hittil ukjente "Gregershullet veg og stasjon" inn med sine mer 

lattervekkende kvalitetsforbedringer. Vegvokter Anton Slurebakken argumenterte godt for en noe 

enklere veg- og trafikkforvaltning. Det var god stemning i salen da Guttorm Fløistad, som er filosof og 

professor i idehistorie, ga oss et fyrverkeri av et foredrag i nærmere tre timer. 

lanto m nn -

ker har det alltid 

rt n betryg

gende a tand m llom Liv 

og lær . Med denne el -

rkjennel e p menn ke-

m t inn i itt fagomr d ; 

etikk. Et lit ord om ikke 

alltid flagg høyt, erken 

i arb id li et eller privat. 

I en po itiv tordentale konfronterte 

han o med eti ke verdi r kontra 

d n adferd og omgang form om 

preger v re arb id pla er og v re 

liv. 

«Smilet er den korteste vei 
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mellom to mennesker» 

- Tillit og tri el er en forut tning 

for f folk til å gjøre eng d jobb 

og et arb id miljø til være in pir -

r nde og nytenkende. Tillit og triv-

l er ba ert p følel er og ikke p 

fornuft. Det er derfor viktig at le

d r bruker medmenn kelig vir-

kemidl r for å oppn tri 1, om 

igjen gir p gang mot. 

le e, r møte et p nt ansikt. Man 

blir h ntet inn i et fell kap v d , 

møt blikk t til hverandre. Føle! er 

tyr r my av v r adf rd, g d rfor 

b r bedrifter ta ar p p r onal t 

om m nn ker g ikke bar vur-

dere dem om faglig komp tans . 

Vi m vær p r onlig til tede i vår 

handlinger og b handle all kolle

ger om likeverdige. 

«Gode samtaler begynner ofte ved 

at det ikke er nødvendig å si noe» 

Fløistad nakket armt om den 

uformelle am tale met viktig red-

kap for kap tillit og t godt fel

l kap. D n uform ile am tale har 

gode vilkår over en kopp kaffe og et 

wienerbrød, eller i en vanlig pi e

pa u e. Et m !tid amm ner 

nærvær trening og er opp 

medmenne keligheten. 

Humor er og en god egen kap i et 

arbeid miljø, og for under treke 

betydningen a det, vi te han til an

dre amfunn om prioriter r dette 

høyt. P Filippin ne blir man ikke 

tilsatt om lærer i kolen uten å 

kunne dokument r god humori -

tikan! 

«Vi kan ikke alltid bare kaste oss 

over de ventende oppgaver, 

- I et r g I tyrt arb id milj med 

klar ramm b ting I rer d t be

hov for emo j nelle utbl ninger 

innimellom, og n f t i ny og ne 

kan vær unt for ny motivering. 

D n organi a jon om bar har re

g Iverk og ord n om ledet e m te, 

vil ikk ov rlev , h vd t Fl i tad. 

Han krydr t for draget b d m d 

hi tori ke vi dom ord og god vit-

r. Til f tfor laget advart han mot 

for mye avd t terke og ne nte n 

gamm 1 drikker gel fra 1500-tallet: 

«Du kal aldri drikk mye at du 

ikk er i tand til fort ette.» Eller t 

hjert ukk fra en kvinn lig maler: 

«For n n a o kan det vær n d-

endig å feir v r nederlag, for el

ler 

«Om å kunne mer enn man kan» 

En av Guttorm Fløi tad b ker bæ

rer denn tittel n. I foredraget kom 

han inn p nytten av å være all idig 

int r ert å og prioritere inter -

r utenom jobb n. For kjellige opp

le el er, erfaringer og kunn kap r 

timulerer hverandre. "D n om 

kan m renn itt fag, er alltid mer 

kr ativ enn den om bare kan itt 

fag." 

Profe oren Fløi tad trakk fram 
doktorgrad tudenter om no av 

d t kj d lig t man kunne nakke 

m d . P grunn a tid pr tenker 

de ut lukkende p itt fagomr d 

og har ikke evnen til nakk om 

ann t. «J g m tte legge om min 

lun jvan rp univer it tet for 

unng dem», b trodde Fløi tad o 

Mon tro om ikke lvopptatte fag

idiot r domin r r n del matpau r 

i Vegve n t og ? 
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«Menneskenes verste fiende er 

selvgodheten. 

De vellykkede har så lite å si og er 

derfor så uinteressante å møte» 

Fl i tad bragt fram utallige eks m

pler p at Liv tofte kan vær van-

kelig r nn det er lett. mat I -

dere i arb id livet b de kan gjør 

folk yke ell r gjøre folk fri k . g 

at d t ære menne ke rett og lett 

er ære overlatt ansvaret for itt 

eg t li . 

- D n om ikke er i tand til led 

itt eg t liv, bør heller ikke lede an-

dre, konkluderte han. 

En langvarig t ende applau vi te 

at Fløistad ideer bør ha gode ilk r 

i Vegve enet i Ve tfold. 

Mer kvalitet 
Fra h r avdeling ble det pr entert 

et forb dring pro jekt fra inn væ

rend r. Fra Produksjon pre n

tert Brit Mari Rønningen r r-

gj ng n p El , om har ra jonali-

rt b d arb id og utgifter betyde

lig. Fra Utbygging vi te pro jektle

der n for G odata, Stein Rinholm, 

hvordan ortofoto, flyfoto kombi-

n rt m d kart i digital form, letter 

for t I n av plantegninger. 

Fra Larvik trafikksta jon framførte 

Mathia H k gård, om den r ne t 

r yarti t, I kr ne anger om 

forbedringer i de for kjellige fag

grupp ne, dyktig akkompagn rt p 

pianoa kollega Liv Johan n. 

P Adm. avdelingen har j nt n p 

P r nal kvalitet forb dret rutinene 

for r i r gninger, b de rik -

re i jon og kattefut er m lbund t. 

Inger Engelsen og Bente Huseby på Personal 
framførte sin prosess som morsomt skuespill 

Vestfoldern 6/98 J---------

Gregershullet veg og stasjon, enkelt og grætt 

Denne avsidesliggende stasjonen lever sitt liv helt ubemerket av 

omorganiseringer og tidens krav. Her eksisterer fortsatt 

Anleggsavdeling, Drift og vedlikehold og Bilsakkyndige, om ikke i stor 

stil, så i hvert fall som begreper. Og kvalitetsforbedring har de dreis på. 

Vi lar vegvokter Anton Slurebakken, alias Kåre Ho/tung fortelle: 

og utæ fær møe byr kra ti ke kru e

d uller. Omatte en bondeknøl m 

gravæ ei grøft over veien er det 

om regel grætt. Men vi il gjærne 

vettæ om det, å r vi hæl tatte 

han gra er igjen tt r æ. 

Gravemældingær og ånt har vi tel 

n handter ' t muntlig. 

Og her pa æ vi p ta et bilde a" 

han om kjørte færbi h r opp dæn 

da"n. D tanne er et avd n ks få 

kjøretøya om er regi trert h r 

oppe. Det andre er en traktor- . 

Her i Greg r -hølet har vi au tt 

det om iktig å reddu r 

pappirbruken. 

kontoret gikk 

det før med 

fæm ten ruJJær 

med kreppæ 

dopappir og 

Vi ' r blitt nige om 

hal r pappirbruken 

i framtiæ. 

Vi har klyvd dorull n 

i to. P tr a' red-

du ert pappirbruk må 

vi kvalit t ikr r -

ul ta te', dæff r har vi 

hængt opp en nægle

ren ær vi ia ta rullen. 

H r 'i et æ' nt 

av forb dring-

teltaka v re. 

Ressur -

besparende 

førerprøve. 

Ideen bl i unn

fanga under oljekri a i fir og øtti og 

ia har i gjort det nn. Her kan du 

ta lapp nut n lø e bort en de ili

ter b n in, i r ali ti ke, m n trygg 

omgivel er. 

penning r uti t 

og den lykkelige kan

didaten f roverrekt 

itt før rkort. om di 

har 'n pønta eg 

for anl dning n, dett

an r n tor da' i 

han li ! 

Og h r r 'i d t vik

tige dokkumentet p 

nært høll. Lægg 

merke te' temp I t 

øver t p høyr ia: 

"Gj Ider bar i Fon". 

D t r jo p tt og vi 

en li ten b gr n ning, 

m n d m ke jo itt 

no' te' allikevæl! 

FORARKOAT ==-
~g;:- !I :!.::!:.,...._. ~ 
::.:__"_._. ; I 

Ansvarlige for h1stonen om Gregershullet er: Kåre Holtung, Tore Solberg, Mathias Håkegård, 
Bnt M. Rønningen, Finn Erling Berg og Knut Hovde. 9 
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Ceol1e kan slappe av - prøven er bestått. Både sensor Rolf S1kveland og elev Cecilie Schroder er fornøyd etter oppk1ønngen. 

or mang r det el lik 

at man oppfatter d t 

kjør bil n t n om 

det kunne vømm ; 

har man n gang I rt 

d t, kan man d t for r ten av li-

vet. Det førerkort t j g for min d I 

n har, rut tedt i 19 1 og gyldig til 

2053. Etter at j g har fylt 70 r m 

jeg riktignok ha n I geatte t med 

meg i bilen, men eller kan j g frei

dig kjøre vid r til 100- r dagen 

opprinner. La t bil inntil 7,5 tonn, til 

og med. Ikk rart før rkortet opple

ve om en menn ker tt, en natur

gitt r ttigh t fri for forplikt L r. 

Hver dag t r nye fer ke bilfører 

p trapp n ut nfor trafikk ta jonen 

m d ny-ut t dt, henimot liv arig 

f r rrett. rir de inn i olnedgan

g n, og id n r vi dem j Id n 

igj n. H a om kjer der ute, kjenner 

vi h L t fra ta ti tikk og media: Tra

fikkulykkene vi er at langt fra all 
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de i ut t dte f rerkort til, er illige 

til å ta al orlig det ansvar t før r

retten innebærer eller er i tand til 

takled krav trafikk n til nhver tid 

till er. 

Folks opptr d ni trafikken (og an

dre teder) er blant ann t b temt av 

hvilke for entninger om tille til 

dem fra omgi el ene. I dag r di e 

på ingen m te kJare. Trafikkreglene 

oppfatte i b t fall om retning gi
vende. Viktig ter kra et om ikke 

inke andr . Ing nting utl r mer 

aggre jon fra medtrafikanter enn 

dette. 

Myndigh t n roll r ukJar. Vi 

jekker ut at kandidatene har de 

nødvendige kunn kap r og ferdig

heter den dagen de frem tiller eg til 

førerprøven. iden il r d in gen 

jø. En ting rat i knapt gjør n 

for å følge opp kunn kap r og fer

dighet r. En ann n ting er at vi hel

ler ikke uttrykker klare forventnin

ger om hvordan vi mener trafikan

tene kal oppf re egd rute. Fører

prøven er et uttrykk f r n lik for

ventning, men iden er det n ppe 

noen om oppfatter annet fra myn

dighetene ti1 trafikant n enn at de 

kal "kj r for iktig". D tan varet 

de harp tatt g om fører , blir 

jelden ell r aldri foku ert p . 

Leif Klyve p trafikksikkerhet -

eksjonen har utviklet en ide om å 

knytte før rkortet og f r rpr n ti1 

n" o ial kontrakt" mellom 

mydigheter og førerkortinneha er. 

Tankene har vakt intere b d 

uten- og innenland , ikke f rdi det 

er et trylleformular for b dr tra

fikk ikkerhet (det er de ikke!), men 

fordi en lik o ial kontrakt p en 

enkel m te kan være med an ku-

liggjøre og foku er p d tan a

r t begge part r har tatt p eg. 

r i tar pp t lån, inng r i n 

gj n idig forpliktende a tal m d 

en bank ell r n finan iering -

in titu jon. Tila talen er d t knyttet 

kry tallkJare b tingel r. Mi lig

holder vi I net, kj nn r vi kon -

kven en a det. 

Kan kje kal det ære lik at d n 

om i fremtiden vil ha før rkort, 

ikke bare kal frem till g til en 

f rerprøv , m n og und rt gn 
en kontrakt m d Statens vegve en 

om hvilke b tingel er om r knyt

tet til de r ttighetene førerkortet gir. 

Kontrakt n m i fall og kJart 

fort li hva man ri ikerer n r man 

velger gut over di be

tinge! ene. D ter og å naturlig at vi 

i en lik kontrakt b kriver hvilk 

net. Vi må lær o 

ov rfor tra

fall vær n 

for Vegve

trafikan-

tene om partnere eller kunder, om 

og harr tt ti1 kr ve no av o . 

m nevnt vil ikke en lik o ial 

kontrakt i g elv ær no e am-

e am for trygg r trafikantatf rd. 

Før tog frem tvil d tvær en mar

kering av at førerretten er et pri ile

gium om det r knyttet klare b tin

gel er og b gr n ning r til. D n er 

ingen "licenc to kill" om noen y

ne tro. De ut n il det være en 

klar mark ringa at v rt an ar for 

trafikksikkerheten og trafikk-

atf rd nikk opphør r den dagen 

f ild t 

r naturlig følge pp m d in

rma jon og ppdat ring til d n 

enk It før rkortinn hav r. 

om bankkund f r j g fl r ganger 

i m n den informa jon og r kJame 

om m r ell r mindr gun tige til

bud, endring ri rutin ro v. m 

v gbruker hør r j g aldri noe, lv 

ikken r myndigh t n innf r r nye 

r gl r og r gul ring r. En o ial 

kontrakt mellom gmyndigh ter 

og gbruker kan være en innfall -

port til etabl r tat n m n for

midler a norm r og verdier i tra

fikk n. 

M let i det fjern m være at trafi

kant ne i tørre grad enn i dag har 

kJar og en art d oppfatning rom 

h a m er riktig og galt p d n 

trafikale arena og blir minn tom 

det an varet d t innebærer ha 

førerrett. Da kan vi og få att tra

fikk ikkerh t p kartet for al or. 
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OMKJØRINGER PÅ E18 

Fin flyt på omkjøringsvegene ved 
- Ingen uhell og ingen negative kommentarer så langt, konstaterer prosjektleder Karl Høiland etter 

noen uker med E18-trafikk på midlertidige omkjøringsveger både ved Helland og Kopstad. Nå har ikke 

vegene blitt satt på de store prøvene ennå med skikkelig snøvær eller stor sommertrafikk. 
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Foreløpig får vi være fornøyde med at tid planen 

for omlegging n r holdt, lik at arbeidene med 

den nye El kan tart om planlagt, ier Høi

land. B de ombyggingen av Kop tad kry et og 

oml gging arb idene v d H Iland utfør av produk

jonsavdelingen. 

s:: Hellandbakke uten forbikjøring 
0 
-t 
Cl 
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El -trafikken ble att over p en h It ny 1,5 km lang eg 

p t id n av H llandbakk n 23. novemb r. En veg 

mer like bratt om El og ut n forbikj ring felt. D r 

kal trafikken g i ne ten tre r til d n nye motorvegen 

pne i pt mber 2001. D ter byggingen av de tor 

H llandbruene om gjør at trafikk n m legge om. D n 

ydlig delen av omkjøring v g n blir n p rman nt d 1 

a den nye motorv gen. 

Tirsdag 24. november, klokken 0800, fikk alle 
kommunene i Vestfold beskjed om at hele fylket var 

ten strøm. Etter hvert ble det klart at strømmen 
kunne bli borte i tre dager. 

Været var dårlig, og fram til klokken 1800 økte 
.... problemene både i antall og styrke. 
m 
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Tr~N!nlnedagen ble nemlig kriseberedslcapen og 
nnasjonsberedskpen i kommunene 

~~.,,, testet i form av en papir-øvelse. Skrekk

scenariet har det tatt ett år A klekke ut, og "dreieboken" 

var pl hele 104 A4-sider. I tillegg til strømstansen hadde 

alle kommunene lokale innspill som skulle påpeke kom

munens mest sårbare områder. 

Menge var med 
Rundt 30 mennesker var samlet i beredskapsavdelingen, 

Statens Park og ansvarlig var Fylkesmannen selv. I til
legg var Fylkesmannens beredskapsavdeling, represen-

Den m1dlert1dige Heilandbakken sett sørfra. Gamle E18 til venstre 
(Foto: Dag Runar Haugen) 

tanter fra Sivilforsvaret og Forsvaret, politi, Vestfold 

kraft, Vestfold Interkommunale Vannverk, Fylkeslegen 

og Statens vegvesen Vestfold med. Innhentet personell 

hadde som oppgave "A stresse" kommunene med hen

vendelser fra presse og publikum, slik at situasjonen ble 

mest mulig realistisk. Det var en herlig sammenblandig 

av spørsmll, informasjon og ren kjeft, som det gjeme er i 

slike situasjoner. 

lem, unge og eldre utsett 
Strømstansen og det dårlige været kapte øyeblikkelig 

problemer i barnehager, sylcehjem, skoler og institusjo

ner. Ikke bare fordi det ble mørkt og kaldt, men også 
fordi de ansatte ikke kom seg pl jobb. Det ble vanskelig 

A få laget mat, og varmtvannet tok slutt. 

Trafikkulykker og kaos 
Det dårlige været førte til problemer på vegene, både 

med framkommelighet og ulykker. Helsepersonell og 
hjemmetjeneste hadde problemer med å komme fram til 
pasienter som skulle ha medisiner eller hjelp. 
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Helland og Kopstad 
Rundkjøring i Kopstadkrysset 

1. de mber ble trafikken lagt om på interimsveger og 

i Kop tadkry et men det nye toplan kry t bygge . 

Trafikken vil gå gjennom en ny rundkjøring ø t for da

gen kry i min t tt r framo er. Ha tigheten er att 

ned til 50 km It. 
-J g er redd det kan bli for inkel er i Kop tadkry et for 

den tore E18-trafikken ørover på fredagene til omme

ren. Trafikken fra Horten er ganske tett en periode etter 

arbeid tid. Sid n denne trafikken kommer inn i rund

kjøringen før E18-trafikken ørover, vil det oppst for-

inkel er. Da må vi vurdere tiltak som manuell dirige

ring av trafikken. 

Raskere til Kopstad med to felt? 

Framdriften på E18-anlegget gjør det mulig komme 

fram til Kop tad med tofelt motorveg i eptember 2001 

- i tedet for til Helland om planlagt. Det betyr en for

lenge! e p to kilometer. Forut etningen er at pro jektet 

får forskuttert nødvendige midlene fra bompenge-

el kap ti 1999. En øknad om dette vil ende før jul. 

- Slike øvelser viser 

hvor viktig vegsystemet er i krisesituasjoner, sier Tore 

Kaurin, som har stor tro på øvelser om kriser i fredstid, 

det å sette fokus på risiko og sårbarhet. 

Ting man Ikke tenker pi 
Etter hvert sviktet også vannforsyningen. fordi pum

pene var drevet med elektrisitet. Det ble nesten umulig l 

Det nye Kopstadkrysset med bru over E 18 og en rundkjøring på hver 
side. Åpnes for trafikk 1 2000, men er ferdig utbygd med firefelts E 18 
1 2002 (Ortofoto vffor Karlsen) 

få fylt drivstoff, da ingen lenger har manuelle pumper. 

Toalettene gikk fulle pl mange institusjoner. Det ble van

skelig å få tak i kontanter, og uten kontanter fikk man 
ikke handlet i butikkene. Fortvilede melkeprodusenter 

fikk ikke melket kuene sine. Tusenvis av dyr, fugler og 
planter var i fare fordi de er ømfintlige for temperatur

forandringer, eller fordi ventilasjonsanlegget ikke virket. 

Evaluering 
I etterkant skal kommunene få tilbakemelding på hva de 

kan forbedæ. 

-Jeg har inntrykk av at de fleste var godt forberedt. Jeg 
synes kanskje noen av kommunene tok litt lett på dette 

med strømaggregater, det er ikke SÅ lett å skaffe disse, 
sier Ragnar Bøe, som er fylkesberedskapssjef hos Fylkes
mannen. - Mange av kommunene sier at erfaringen gir 

et godt grunnlag for å styrke beredskapen videre, opp

summerer han fornøyd. 

Magnus Bøie (til venstre) og Tore Kaurin representerte Statens vegvesen 
Vestfold i 11111else •Vestfold -98· . De hadde to funksjoner: lage innspill til 
kommunene, samtidig som de på vegne av Vegvesenet tok imot henvendelser 
om veg og trafikk. - V1 improviserer jo nesten daglig på grunn av ulykker 
eller stengte veger, og jeg tror vi kan konstatere at Vegvesenet er 
ganske fleksible i slike situasjoner, sier Tore Kaurin. 
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Vinteren er her og norske vinterveger er ikke lette å hanskes med, spesielt ikke for utenlandske 
vogntogførere. De kommer skliende inn i landet på slitte sommerdekk og forårsaker ofte kaos og 
trafikkulykker. Politi og folk fra trafikkstasjonene har ingen hjemmel til å gripe inn dersom føret og 
forholdene på stedet er bra. - Det må fokuseres mer på sjåførens ansvar, mener avd. ing. Martin 
Visnes på Larvik trafikkstasjon . 

Dette har vært et «hett» 

tema i media denne hø -

ten. Samferd el mini te

ren ber nå, ifølge Aftenpo ten, Veg

direktoratet gå grundig inn i eksi -

terende regler og for krifter for å e 

hvordan de prakti re av kontroll

myndighetene. 

med tillatt totalvekt over 3.500 kg 

kal være ut tyrt med kjettinger der

om det kan ventes kjøring på of

fentlig veg om er snø- eller i dek

ket. - D t er ikke forbudt å kjøre på 

ommerdekk om vinteren under 

forut etning at det skjer for varlig, 

finner sted. Da blir de nektet å kjøre 

idere eller de må legge om til kjet

tinger (hvi de har dette med). Det 

vil i at hvis d ter bart ved vine

und eller på en av fergekaiene, kan 

vogntogene kjøre inn i landet med 

alle slag typer dekk, elv om det er 

nøføre bar no n mil unna. Ifølge 

Hvordan kan Dørum stan e farlige vogntog på 
norske vinterveger? Et stra111111ere regelverk? 

ier Vi ne . Dv . at en doning på 40 

tonn kan kjør på nor ke vinterveger 

med ommerdekk med en møn ter

dybde på 1 m.m. 

Vi n er d ten del tunge vogntog 

fra Ø t-Europa som komrn r til 

orge med litte og dårlige om

merdekk om interen. Vogntog

førere fra Skandinavia og andre land 

i Europa er tort ett oppmerksom

me på hva slag overraskelser som 

kan vente på nor ke interveger. 

Ingen krav 

Ifølge For krift om bruk av kjøretøy 

kal la tebiler og per onbiler ha 

min t tre mm møn ter på pigg- og 

vinterdekk. Det kreves også at biler 

Bare ved glatt føre 

Avd.ing. Martin Visnes ved Larvik 

trafikkstasjon kan videre fortelle at 

forskriften kun blir håndhevet der

som det er glatt føre der kontrollen 

Polske Przemyslan Sydonowicz er i Norge to ganger i året og har utstyrt vogntoget med meget 
gode dekk. - «Sehr gut», sier kontrollør Arnfinn Eriksen fra Tønsberg trafikkstasjon. 

Føreren har ansvaret 

- Hvis det kal skje en forskrift

sendring, må dette elvfølgelig også 

gjelde norske biler, ier Vi ne . - Jeg 

mener at sjåføren har det fulle og 

hele ansvaret. D t bør foku eres 

mer på han om kjører vogntoget 

enn på en for krift endring. Føreren 

bør være eg bevi t sitt an var i tra

fikken og påse at dekkene holder en 

vi s standard. I tillegg må han påse 

at riktig antall kjettinger er med og 

legge om i god tid hvis føret til ier 

dette. 

Polsk vogntog med gode dekk 

- Ingen problemer å kjøre i orge, 

fortalte pol ke Przemyslan 

Sydonowicz o s da han var innom 

Solum kontroll ta jon en dag midt i 

november, en dag uten vinter-
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t mning på E 1 . Han fortalte at 

g ne i orge er å mye bedre enn 

i hans hj mland. Da vi pUit om 

dekkene, ble han mer u ikker, m n 

d t hadde han ingen grunn til. Kon
trollør Arnfinn Eriksen kunne for

telle j før nat dekkene var « ehr 

gut» (overra kende gode pr k

ferdigheter!). Dette for to den ym

pati ke pol ke j føren godt og ble 

I 

an iktet. Han ar p 

gjennom 

Stavanger m d la t til off hore

indu trien. Bilen var helt i orden, og 

vi øn ket ham god tur idere (p et 

noe gebrokken ty k). D nne gangen 
var vi alt å «uheldige» - denn bilen 

hadde gode dekk, men det er ifølge 

Vi ne ikke alltid lik. 

Godord 
varmet 
sensorene 
r- ensormøtet mf overnatting -t 

~ble i år lagt til hytta til Sture "' "' 
·....._,; Thoma sen ved Langangen. -t 

0 
I tillegg til sensorene var og å Leif (;) 

Klyve og Klaus Ottersen invitert 
0 

med. -t 

0 

"' Tore Kaurin sendte kake og et kose- > 
lig brev som ble lest opp. I tillegg c 

"' fikk alle hver in kopp med på krif- 0 

ten: "Dyktighet gir trygghet. 
-t 
-t 

Vi legger lista!" ::0 

"' 
Sensorene legger li ta for hva som z 

kal kreves av de som vil ut i trafik-

ken for før te gang. 

Et viktig arbeid som krever mot, 

faglig innsikt, diplomati kopptre-

den og human inn tilling. 

år strykprosenten kryper opp mot 

30 %, oppleves presset ubehagelig, 

og det er faktisk ganske krevende å 

holde li ta oppe. Da er det godt å få 

noen gode ord med på vegen fra sin 
leder! 

Bak fra venstre: Harald Olsen, Terie Remme, Alge1r 
Thunshelle, Inger Johanne lhle Rasmussen, Rolf 
Sikveland, Knut Solheim, Sture Thomassen, Olav Enk 
Krogstad, Karianne Ask1er og Anne Lise Torp. 
Foran fra venstre Tille Egil Skogsrud, Leif Klyve, Arne 
Ste1nrud, Egil Rønning og Arne Dehl1. 
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MOTORSYKKELULYKKENE I VESTFOLD ANALYSERT 

Uerfarne førere i MC
ulykker i Vestfold 

- De 22 ulykkene med motorsykler i Vestfold skyldes i stor grad uerfarne 

førere på ukjent, lånt, leid eller stjålet sykkel, sier en rapport som 

analysegruppen for motorsykkelulykker i Vestfold la fram 26. november. 

-n -t 
0 m 
-t "' 0 "' -t .. 
"' m 

0 

"' "' 
~ c 
0 z 

"' ;i,.. 
-t -t 
!Sl "' z m 

"' "' 
"' Cl 

"' 
"' ,.... 
)> 

0 

E n analysegruppe for MC
ulykker i Vestfold startet sitt 

arbeid 15. mai og har fram 

til 15. september studert 22 ulykker 

der motorsykkel har vært involvert. 

Gruppen konkluderer med at ho

vedårsaken til ulykkene er man

glende erfaring og kompetanse hos 

føreren. Dette gjelder spesielt der 

hvor motorsykkelen er lånt, leid, 

stjålet eller føreren har eid kjøre

tøyet kort tid. I seks tilfeller har 

ulykker skjedd i forbindelse med bil 

som ikke har overholdt vikeplikt for 

motorsyklisten. 11 av ulykkene er 

utforkjøring og single-ulykker. 

Skremmende tall 

- Vi regnet med fire, fem motor

sykkelulykker dette året, forteller 

overing. Stein Erichsrud på Tøns

berg trafikkstasjon. Men dessverre 

tok de feil, tallet ble til slutt 22. Han 

legger til at det helt sikkert finnes en 

del mørketall i statistikken. 

Erichsrud tror det er mange som 
ikke melder fra til politiet. Av de 22 

ulykkene har det vært to dødsulyk

ker, en person meget alvorlig skadd, 

to alvorlig skadd og 21 lette skadd. 

Få kvinner 

Ifølge tallmaterialet gruppen har 

. 
~~· -

Motorsykkelulykkene i Vestfold skyldes i stor grad uerfarne førere på lånt, leid eller stjålet sykkel. 

lagt fram var det kun en kvinnelig 

fører involvert, mens 21 var menn. 

Det kunne ikke påvises at dårlig 

vær- og føreforhold var årsak til 

noen av ulykkene og det var heller 

ingen aldersgruppe som utpekte seg. 

Kan også nevne at seks av førerne 
kjørte uten førerkort. Når det gjelder 

vegens forfatning var det ett tilfelle 

der grus i vegkanten kan ha vært en 

medvirkende årsak til at føreren fikk 

problemer. Tidligere år har det vært 

fokusert på vegfeller, men ifølge 

gruppen har dette ikke denne som
meren vært årsak til noen av ulyk

kene. Når vi ser på hva slags type 

motorsykler som er involvert, viser 

tallene at det er Racing MC som do

minerer bildet med hele 13 ulykker. 

Formålet med gruppen var å kunne 

dokumentere MC-ulykkene for å 

vurdere tiltak på veg, kjøretøy og 

opplæring/ atferd. I tillegg var det 

nødvendig å avkrefte eller bekrefte 

eventuelle «myter» om denne typer 

ulykker. Dette for å kunne hindre 

neste ulykke. 

Viktige kunnskaper 

- Det er viktig at ikke dette «bare» 

blir tall i en statistikk, sier Erichsrud 

videre. Gruppen håper at disse 
kunnskapene kan resultere i lærings

skapende tiltak gjennom f.eks. styr

ket føreropplæring på MC, arbeid i 
MC-organisasjoner, presse og media 

og gjennom MC-forhandlere i for

bindelse med anbefaling og valg av 

motorsykkel og sykkerhetsutstyr. 

Analysegruppen har bestått av 

følgende personer: 

Leder: Stein Erichsrud, Tønsberg 

trafikkstasjon, faggruppeleder kjøre

tøy, Leif Klyve, Vestfold vegkontor, 

trafikkpedagog, Lars O.Farstad, 

Vestfold vegkontor, vegteknisk spe

sialist, Petter Iversen, Tønsberg 

trafikkstasjon, MC-sensor og kjøre

tøykontrollør, Inge Strøm, Larvik 

trafikkstasjon, kjøretøykontrollør . 
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Etter ønske fra Vegdirektoratet har en ny metode med prefabrikkering av armering blitt tatt i bruk på 

E7 8 Nord. Dette er første gang metoden prøves i Norge, og den har aldri før blitt prøvd på tunneler. 

Det viser seg at denne måten er tryggere, gir bedre kvalitet og større fleksibilitet. Etter hvert håper 

Vegvesenet at den også skal være raskere og dermed mer økonomisk. 

j m Gj l er a i terend 

anlegg leder og har det dag

lig an var t for I land 

miljøtunnel. 

- For i det enkelt, g r ramm -

ternet ut på at man pr fabrikk r

er arm ring n trygt n de på bak-

k n. D r tt r h i e d l n p nt p 

n 

ring fra faget. Ramm y tem t bl 

n r bygd tt r dett prin ipp t. 

Aldri før prøvd på tunneler 

tidligere pr d ut 

ord har tatt krittet 

ider , og er d før t i v rd n til 

bruk bu de rammer inne i tunne

ler. D t prø e nå ut på I land 

miljøtunn I, arb idet tart ti okto

b r, og rfaring ne å langt r god . 

Bedre sikkerhet 

- D n aller tør t fordelen r innen 

HM . Før m tt folka klatre rundt 

over flere m t r lange arm ring -

jern om takk opp under dem. 

Hvi de falt n d p di e, ville de bli 

tygt kadd. h i 

arb id tilling n 

dr , forteller Bjørn. 

ted t, m n 

an atte og 

r blitt mye b -

Bedre kvalitet og fleksibilitet 

- K aHt t n blir at killig b dr og 

a ikene mye mindr . Ramme

temet giro og muligh t n til 

utnytte p r onalr ur ne b dr . 

lik bygging foreg r i tr trinn: for-

kaling, armering og t p. Arm rin

g n krever m t r 

parer ur r, enten v d at arbei

det g r fort r eller ed bruke 

færr folk. 

Bedre økonomi 

I og med at arb id tg rfort r , 

parer man I følgelig p nger. 

Imidlertid m d t ta m d at ram

m n ko ter en d I. E 1 ord har 

f tt ramm n relativt rimelig, fordi 

importøren er i rig etter komme 

inn p det n r k mark det. 

-M 1 t 

ter, og langt r d tut til at vi kal 

n m let. D t tar litt tid før man bHr 

vant til met den, men det går r tt 

vegen, fortell r ivind Holtan, om 

r anl gg led r p I land milj -

tunn I. 

- Vi kan klar I gge 40 % mer ar

m ring p en dag m d ramm -

y t m t til tr for at montering n 

tar tid. P d n måt n "b tal r" vi 

utgift n til ramm ne, ier Eivind. 

P fundament t bl m 1 etting n 

n dd, og ha tigheten på arb id t 

m d gg n og taket øker tadig. 

- D t iktig t r allik lat d t gir 

gutta n b dr hverdag, og ing nav 

dem il tilbake til den gamle m to

d n, k n tat r r n fornøyd Eivind. 
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D ette året har Statens veg

ve en Vestfold ju lærlin

ger på kontrakt. To av 

di se er nye denne høsten, og fem 

tartet for litt over ett år siden. En 

av de nye er lærling i maskin

reparatørfaget. Ifølge Holtung er 

det fl re år aker til at så få velger 

våre fagområder. Reform -94 i til

legg til påvirkning fra foreldre og 

venner er med på å avgjøre valget 

til 16-åringen. Det var en periode 

vanskelig med jobber innenfor 

anlegg faget, men det er på veg 

opp igjen og bør ikke være medvir

kende årsak til ikke å velge fagom

rådet i dag. Kåre Holtung mener at 

Vegvesenet elv må være med å 

rette opp dette. være aktive og 

offen ivei forhold til videregående 

skoler, stille på møter og informere 

om etaten, vil bidra til positiv på

virkning. Han taler a erfaring. 

Til tross for problemer med rekrut

teringen, er det fem gutter og to 

jenter som har valgt å søke lærlinge

plass i Statens vegvesen Vestfold. Vi 

har tatt en prat med noen av dem: 

Øyvind Hermansen, 18 år, har etter 

Grunnkur byggfag og VK 1 Anlegg 

og bergverk fått kontrakt om lær

ling i Statens vegvesen Ve tfold. D t 

er bl.a. innenfor dette fagområdet 

det ifølge Kåre Holtung er van kelig 

å f folk. Korgen i ordland er 

- Jeg måtte søke meg til Vestfold, for det er 
vanskelig å få lærlingeplass i 
Skiensområdet, sier nordlending Øyvind 
Hermansen på Island. 

For Sven Martin var det anbefalinger fra 
familien som var avgjørende. Han trives så 
godt sammen med gjengen fra Sande at 
han kunne tenke seg en framtid i 
Vegvesenet. 

Øyvinds hjemsted, men han bor for 

tiden i Skien. Det ikke lett å få 

lærlingeplass innenfor dette fagom

rådet i Skien, å han søkte eg til 

Vestfold. Han begynte 3. august i 

rørgjengen på E 18-anlegget og kal 

være hos oss i totalt 24 måneder. 

Øyvind har planer om å ta 

ingeniørutdanne! e enere. I fritida 

driver han med fjellklatring og har 

planer om instruktørkurs i rafting. 

Han og gjengen klatrer mest i 

Grenlandsområdet. 

Sven Martin Bræin, 19 år, fra Bark

o ti Våle, har vært lærling hos oss i 

over ett år allerede. Han har tatt 

grunnkurs Byggfag og ett år Anlegg 

og berkverk før han fikk lærlinge

kontrakt. Før han kom til gjengen i 

Sande var han på E 18-anlegget på 

Island, og Sven Martin trives godt i 

Vegvesenet. D t var på en måte na

turlig å velge Vegve enet, han ble 

sterkt anbefalt av familien å øke. 

Sven Martin be tefar, Christian 

Bræin, var en av profilene i tidligere 

vedlikeholdsområde 1, Sande. Etter 

lærlingetida kal han i militæret og 

lenger har han ikke tenkt, men en 

jobb i Vegve enet kan han godt 

tenke seg. I fritida er han for tida 

opptatt av å bygge mu ikkanlegg i 

bilen (også innahu ) med volum og 

«trøkk». 

Stian Ødegård, 20 år, fra Ramnes, 

har iden 1. juli i år vært i full gang 
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Stian Ødegård er lærling på verkstedet på 
As og trives godt. 

på erkstedet p . For han var det 

ikke an kelig eige. Inn n d tte 

fagomr d t r itua jonen noe an

nerled . Her er det fakti k fler å 

eige mellom. Arbeid rna kin-

r para tør vil Stian bli n r han ne te 

ommer er ferdig med lærlinge

kontrakt n. tian tart t egentlig p 

el ktro, men fant tidlig ut at han 

heller ville bli landbruk m kaniker, 

m n innen dette faget r det van-

kelig å få lærlingepla . Etter tt r 

p Grunnkur ed Re vid reg end 

kole, VK 1 i Lar ik og VK 2 i Ar n

dal, fikk han kontrakt i Vegve net. 

Han liker eg godt og har el ten

dige oppgaver fra elektronikk til 

vanlig vedlikehold. Stian r elvføl

gelig intere ert i «mekking» a bi

ler i tillegg til dama i. Han bor 

hjemme ho foreldrene p g rden i 

Ramne og kan tenke eg en framtid 

om re para tør i Vegve enet. 

Små barn, 
store maskiner 

0 

pa 
(( >> 

Biørn Lindseth fikk hele styrehuset fullt av 

- Visste ikke at de var sååå nys9Jernge og blide barn. 

store!, sa lille Sander fra Hof 

barnehage, da han og de 

andre barna besøkte Sigbjørn 

og gjengen på fylkesveg

anlegget på Rød i Hof kom

mune. Anlegget er ifølge 

driftsleder Odd Tandberg det 

eneste «gule anlegget» i drift 

denne høsten. 

arna fra en barnehage i Hof 

var tor dag 20. august på 

be øk ho Sigbjørn Gjerden 

og gjengen på fylke veg 881. De 

hadde nok ikke fore tilt eg at rna -

kin ne var å tore, for de var gan-

k r ervert og u ikr i b gynnel-

n. La tebil ne var me t populær 

og kan kje ikke «farlige» om 

gravema kinen og vei val n. 

La tebil j føren Bjørn Lind eth og 

Thorbjørn 01 rød hadde tyrehu et 

fullt av forventning fulle m barn, 

men Jan Erik en tok med eg dat

tera Henriette i al en. Etter «om

vi ningen» vanket det boller og 

bru i brakka. 

Gult anlegg 

- Vim utnytte de muligh ten vi 

har til å benytte eget mat riell, i r 

Odd Tandberg. Her hadd vi en 

mulighet til å tjene penger på vår 

gule bil r og kunn kj re akkord. 

Ikke bredere, men bedre 

Utbedring arbeidene på den ca. 

km lange trekningen be tod i 

rna eu t kiftning, for terkning lag, 

stikkrenner og nye møtepla ser, 

slik at den nå er godkjent for 10 

tonn ak lia t. Vegen er ikke blitt 

breder , m n m r olid. I till gg er 

det på n trekning p ca. 200 m lagt 

helt ny veg. Jobb n er ko tnad be

regn t til ca. 2,5 mill. kr i tillegg til 

a falten. Ifølge Tandberg holder vi 

o s innenfor den avtalte rammen. 

- Ny giv 

- Det er positivt at nordre del av fyl-

ket fikk en utb dring jobb om 

d tte, ier Odd Tandb rg til 

Ve tfolder"n. D tte gir de an atte 

in pira jon og jobb n er blitt utført 

p en utmerket måte. 

En liten komm ntar fra Tandb rg til 

lutt: «Veg n i Ve tfold er ikke 

bar E 1 , vegene til E 1 er og 

viktig .» 

Lille Henriette trengte lang tid, men hun lot 
seg til slutt overtale Ill å besøke pappa Jan 
Eriksen 1 veivalsen. 
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Ronny Eirik Hansen 
Avd. ingeniør 

Vegforvaltning. Trafikkavd. 

Arnt Ivar Haugen 
Formann 

lageret på Ås vegstasjon 

Kristian Steen-Hansen 
Fullmektig 

Trafikksikkerhetsseksjonen 

NYE FJES 

Ronny Eirik Hansen begynte 5. 

oktober i fast stilling i veg

forvaltningsseksjonen. Han skal 

jobbe med vegdatabanken. 

Ronny er utdannet planleg

gingsingeniør i vegbyggingsfag. 

Før han kom til oss arbeidet han 

som oppsynsmann ved seksjon 

for material -og dekkeproduk

sjon, Statens vegvesen Troms. 

Ronny er fra Balsfjord i Troms, 

har studert i Stavanger, men bor 

nå midt i Tønsberg. Han er 27 år, 

samboer og bruker fritiden til 

edb og litt trening på helsestu

dio. 

Amt Ivar Haugen ble fast ansatt 

1. januar i år som formann på la

geret på Ås. Før har han jobbet 

18 år med lager, og har fagbrev 

på re ervedelslager. Fra 1. no

vember ble lageret flyttet til en 

egen faggruppe, innkjøp og Ja

ger, med Inger T. Pedersen som 

faggruppeleder. 

Amt Ivar er 41 år, gift og har to 

barn. Han bodde på Rjukan til 

Synøve Røed Neperud startet 5. 

oktober i ett års vikariat som 

fullmektig på Ås vegstasjon. 

Hun kontrollerer rapporter og 

utfører sekretæroppgaver. Før 

jobbet hun for Manpower og 

Norsk Personal. Hun har 1. av

deling fra Bankakademiet. Syn

øve er fra Åsgårdstrand, bor i 

Holmestrand, og joda, hun er 

søsteren til Henning Røed. Hun 

er 46 år, gift, har to barn og fire 

barnebarn (!). 

Synøve bruker fritiden på søm, 

sang og swing (i prioritert rekke

følge) . 

Anne Lovise Kirknes begynte i 

fast stilling på Sandefjord 

trafikkstasjon 8. september i år. 

Hun jobber foreløpig med regn

skap og registrering av kjøretøy. 

Anne Lovise har jobbet 19 år 

med regnskap i Telenor, og er ut

dannet på OH innen regnskap 

og administrasjon. 

Anne Lovise er fra Nøtterøy- og 

bor der. Hun er gift og har to 
han var 16 og flyttet så til Tjøme. barn. På fritiden har hun enga-

Nå bor han i Holmestrand. På sjert seg i ungenes korps-

fritiden spiller han litt fotball og virksomhet. Ellers liker hun 

bowler litt (Obs VEGA: Hørte håndarbeid, reiser og friluftsliv. 
dere det...?). 

Kristian Steen-Hansen har vært 

hos oss siden desember 1996, 

først som praktikant. Han ble 

fullmektig i desember 1997 og er 

engasjert ut 1999. Kristian tegner 

skiltplaner og registrerer fravær 

og ressursskjemaer, men først og 

fremst hjelper han Jan Harry Jo

hannessen som sitter i rullestol. 

- Jeg kjente sykdommen fra 

egen familie, forteller Kristian, 

som trives godt og synes han 

har utfordrende arbeidsoppga

ver. Kristian er 23 år og ungkar. 

Han er oppvokst i - og bor i -

Horten. Fritiden brukes på ven

ner og friluftsliv. 

Inger Brønseth (43 år) er ansatt 

som helsekonsulent i 100 % fast 

stilling på HMS-seksjonen fra 1. 

november 1998. Arbeidssted er 

Ås vegstasjon. Inger har jobbet i 

Arbeidstilsynet siden 1986. I lø

pet av denne tida har hun hatt to 

permisjoner, 11 måneder i 

Arbeidslivstjenesten i Tønsberg 

og 1/2 år i bedriftshelsetjenesten 

i Larvik kommune. Inger er opp

rinnelig fra Kristiansund, men 

har bodd i Larvik siden 1980 og 

liker seg meget godt der. Av in

teresser kan nevnes at hun leser 

en del og liker å holde «korpu

sen» i live. Hun har tre barn i al

deren 5 til 11 år. 

Synøve Røed Neperud 
Fullmektig 

Ås vegstasjon 

Anne Lovise Kirknes 
Konsulent 

Sandefjord trafikkstasjon 

Inger Brønseth 
Helsekonsulent 
HMS-seksjonen 
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Vegvesenet sparer 
flere hundre tusen på 
effektiv kursing 

I hø t har vi arrangert fjern

undervi ning kur i Off. Saks

behandling, med ending fra 

høg kolene i arvik og Por grunn 

til tre mottaker teder: Trom ø, Ber

gen ogO lo. 

Opplegget er ba ert på ny, avansert 

teknologi, med ending av forete -

ninger fra høg kolene og mottak på 

to vegkontor r. 

I 0 lo har vi imidlertid leid os inn 

i en teknologibedrift som om etter 

denne type ut tyr. 

På kur tedet i 0 lo vard t delta

kere fra fire vegkontor, i alt 25 stu

denter, og fem av dis e kom fra 

Vestfold. Kur et baserte eg på fore

lesninger, gruppearbeid og mye 

egenstudie. 

Deltakerne har vært gjennom mye 

og krevende toff. y komp tan e 

er tilført deltakerne og derm d 

Vegve enet. 

Totalt vil Vegve enet pare hundre

tu ener av kroner i rei e- og 

opphold utgifter gjennom dette 

opplegget. D ltakerne har luppet å 

overnatte på hotell og har unngått 

dyre rei r. Hvi vi ammenligner 

m d et to-vekttallkur på NTNU til 

en pris på ca. kr 30.000 (deltakerav

gift, opphold utgifterog rei e), ko -

ter dette kur et halvparten. 

Vi har også tidligere arrangert et 

liknende kur . Dette har gitt mer-

mak, og på ikt kan vi e for o s en 

utvidelse av omfanget. Vi tror at 

om få år - når nødvendig utstyr er 

innkjøpt - vil mange av våre kurs, 

møter og konferanser gjennomføre 

ved hjelp av toveis lyd- og bilde

kommunikasjon, endt og mottatt 

på vegkontorene og/ eller i Vegdi

rektoratet. 

Telefon- og videokonferanser har 

Oppmerksomhet 

Takk for oppmerksomheten Vi gratulerer 

Takk for oppmerksomhet ni anled- 60 ÅR 

ning min 75-år dag. Bjarne Karlsen, 21. de mber 

Rolf Kongsten 

Takk for oppmerk omheten i anled- Nye Pensjonister 

ning min 50-år dag. Takker p sielt 

for de tre fine maleriene og kniven Signe Peder en, 1. augu t 1998 

fra vegkontoret. 

Viktor Solberg Annlaug Wold, 1. august 1998 

Takk for oppmerksomheten ved Magnus Bøie, 31. desember 1998 

min 75-år dag. 

Willy Bøhler. Jermund Bjørge, 31. de ember 1998 

PERSONAL 

kommet i størr grad . Men forelø

pig er ending/ mottak på flere te

der avh ngig av meget avan ert og 

ko tnad kr vende teknologi, om 

det for løpig finne lite av på veg

kontor ne. M n det kommer! 

D rfor er like pro jekt vi gjennom

førte nå i hø t, en nødvendig del av 

utvikling n for å kaffe eg erfaring. 

år vi vet at Stat n vegve en på 

land ba i har r i t for hele 2 mill 

kr med fly før te halvår i år - da 

skjønner vi at det r muligheter for 

reduksjon i utgifter. Dette er en 

fremtid om allerede nå banker på 

døra. 

Vi venter pent på ek amen re ulta

tene fra Sak behandlerkur et. Del

takerne har vært vært motiverte 

og har gjort 

en god inn-

ats. 

Julehilsen til pensjonistene 

Jeg vil benytte anledningen til å øn-

ke dere en riktig god jul og et godt 
nytt år. Samtidig vil jeg takke for 

hyggelig am vær på turene vi har 

hatt. Det er veldig hyggelig og in

spirerende være ammen med 

der . En spe iell hilsen til dere om 

ikke er fri ke og til dere om har 

mi tet en om to dere nær i den se

nere tid. 

Beste hil en fra Torill. 
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GUL MIX 

Godt resultat i Vestfold - dårlig 
for resten av landet 

Olaf Gustavsen 

Mens Vestfold ligger an til et overskudd på 12 mill. kr, 

går produksjonsregnskapet på landsbasis med stort 

underskudd, forklarte vegdirektør Olav Søfteland 

på årets tillitsmannskonferanse. 

nnføringen av Økosys i etaten 

er en stor omlegging og har 

medført større problemer enn 

forutsett. Hensikten med Økosys 

er bl.a. å synliggjøre produksjons

avdelingens kostnader. 

Men Vestfold får skryt 
- I Vestfold ligger vi imidlertid godt 

an, sier Stein Linnestad i produk-

:Produks1onsavdelingen 1 Vestfold viser 
etfekt1v1tet og ligger an til et overskudd 1 år 

sjonsavdelingen. -Vi ligger an til et 

overskudd på slutten av året på 12 

mill. kr, mot et budsjett på 10 milJ. 

kr. Pr 1. september hadde vi et un

derskudd i kontantregnskapet på 

4,4 mill. kr, men utestående fordrin

ger på 16,8 mill. kr. vil rette opp 

dette. Regnskapsavdelingen i Vegdi

rektoratet er meget tilfreds med den 

økonomiske situasjonen for pro

duksjonsavdelingen i Vestfold. 

Dette gjelder både resultat

regnskapet og kontantregnskapet. 

fylte 95 år den 16. november. Johan Lepperød 

og Kjell Kval var tilstede for å gratulere den 

spreke jubilanten som har lang fartstid i Veg

vesenet. Olaf kjører ennå bil, skifter selv dekk 

på doningen og drar gjerne fram trekkspillet 

når anledningen byr seg. Johan og Kjell tak

ker for at de fikk være med på den hyggelige 

VESTFOLD VEGARBEIDERFORENING 

AVHOLDER ÅRSMØTE 

PÅ SANDEFJORD MOTOR HOTEL, FOKSERØD 

Torsdag 4. februar 1999, kl 18.30 

Vanlige årsmøtesaker. 

F 0 T 0 : K J E L L KV A L . feiringen. 

Frist for innsendelse av forslag til årsmøtet er 

29. januar 1999. Eventuelle forslag sende 

Bjørn Sørlie eller Han Thv. Kittelsen. 

f \3121 Hof 
, 1307\ Andebu 
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Egen skilting 
for dansemoro 
Wenche Bjune, i Trafikksikkerhet seksjonen 

forteller til Vestfolder'n at hun «d essverre» 

måtte rive ned de fine plakatene. Men det 

var ikke fordi regelverket har noe pesielt i 

mot dansemusikk. At «annonseplassen» 

var fristende å ty til kan vi godt forstå, sam

tidig om vi håper arrangøren forstår Veg

vesenets ansvar for trafikken. 
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Ansatte på 
<<kunst-tur>> 

un t ruppa p Vi gk nt -

i itt hj m/at li r n akker t

t rmiddag i okt b r. Bild t h r r 

ut ikt n fra henn m 

nd r mot Vi tfj rd n . Akkurat 

d nn ut ikt n har gitt in pira j n 
til mang av h nn bild r. 

e my fin kun t, o f r et nærmer 

f rhold til den. Vi vil planl gg n 

likn nd utflukt til r n. 

Maling og 
søt musikk 

Samboerparet Sidsel Berg og 
Odd Arntzen på Tønsberg 
trafikkstasjon er begge ivrige 

kunstmalere og vil gjeme vise fram 
produktene sine på en felles utstil

ling. Men foreløpig må de nøye seg 
med en miniutstilling av åtte bilder 

i trappegangen på Vegkontoret. 

-Jeg har malt siden 1992 og er noe 

påvirket av fran ke malere, forteller 
Odd, som liker best å male land
skap, by- og gatemotiv. Sidsel har 

malt og tegnet hele livet og i det 
i te har hum malt mest portretter 

og sjøbilder. 

Vestfoldern 6/98 . 23 



)> 

z 
z 
m 

m 
~ 

~ 

"' ~ 
0 

"' < 

Når er det 
IKKE 
jul igjen? 

0 

5 november dro jeg til Oslo med tog. Jeg 

hadde tenkt å kjøpe interiørmagasinet Bo Bedre 

• som "tog-trøst", men avsto da bladet viste seg 

å være en ekstra julete jule-utgave. 

På ettermiddagen var jeg på lkea og så med bekymring 

at julevarene var begynt å dukke opp. 

Uken etter begynte de fremmeligste av butikkene i 

Tønsberg å rigge til jul i utstillingsvinduene, og 17. 

november var juletrærne på veggene til Farmandstredet 

tent. 

Handelsstanden får stadig nye ideer omkring temaet jul. 

Trenger vi egentlig jule-håndklær, jule-slips,- eller enda 

verre: jule-underbukser? Og hva skal man gjøre med 

elendigheten resten av året? Jeg føler meg i hvert fall 

ikke vel med nisser på sokkene midt i juli. 

Det var ille nok med romjulssalgene, men de siste årene 

har butikkene jaggu startet med før-juls-salg. Det må 

være døds-kjipt å se gaven du har kjøpt to dager før bli 

solgt for halv pris. 

Statens vegvesen 
Vestfold 

Nå tilhører jeg den typen som kjøper julegaver året 

rundt, gjerne midt på sommeren hvis jeg snubler over 

akkurat rette gaven. Allikevel blir det jo litt handling i 

desember. Jeg vil ikke gjøre det før, jeg klarer bare ikke 

å beholde en god julestemning i nesten 2 måneder. 

Jeg antar at Handelsstanden ønsker å spre julehandelen 

over et lengre tidsrom. Jeg tror de glemmer å ta med i 

betraktning at vi er mennesker, og at julehandel ikke er 

et rasjonelt fenomen, men et emosjonelt. 

Da jeg gikk på ungdomsskolen, hadde jeg jobb som 

ekstrahjelp i butikk. Dette medførte at jeg i flere år satt i 

en katakombe-lignende kjeller fra november til jul og 

priset tusenvis av lysmansjetter og fjompe-nisser. Jeg 

synes synd på de stakkars ekstrahjelpene som nå må 

begynne prisingen av julevarer i august. Fortsetter det 

slik, er det vel en vanlig sommerjobb når vi runder år 

2000. Det forundrer meg egentlig at ikke 

handelsstanden allerede har innført påske-nisser eller 

St Hans-nisser ... 


